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Protokół nr XV / 2015 
z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia 5 listopada 2015r.  

 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 
Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, insp.d/s 
inwestycji i ochrony środowiska Bogusław Męczykowski . 
Sesja odbyła się Urzędzie Gminy Zblewo – biuro Rady Gminy. Rozpoczęła się o  godz.16.03 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  
Porządek obrad: 
 
1. Sprawy regulaminowe ( otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności i przyjęcie porządku ) 
2. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 

Zblewo. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. 
4. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027. 
5. Opinia Rady w sprawie powstania województwa środkowopomorskiego.  
6. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1  
Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XV sesję Rady Gminy Zblewo zwołaną  w 
trybie art.20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym  na wniosek Wójta Gminy. 
Następnie odczytał wniosek Wójta Gminy. Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Po odczytaniu porządku obrad  Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są uwagi  do 
przedstawionego porządku.  
Za takim porządkiem obrad   głosowali wszyscy Radni. 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że sesja jest prawomocna, gdyż na 15 Radnych udział w 
sesji bierze 9 Radnych.  
 
Ad.2 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Zblewo. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jest potrzeba dopisana w tytule uchwały którą 
podejmowaliśmy na sesji w dniu 29 września  słowa” wdrożenia”.  Zamiast przyjęcia ma być przyjęcia i 
wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Zblewo.  Pozostała treść uchwały pozostaje 
taka sama. Jest uzasadnienie do uchwały. 
p.B.Męczykowski dodał, że uchwała ta jest potrzebna do rozliczenia naszego projektu i Narodowy 
Fundusz Ochrony Środowiska zwrócił uwagę na konieczności dopisania słowa „ wdrożenie”. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała nr XV/79/15 w sprawie przyjęcia i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 
Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.3 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że w dochodach jest  zmiana klasyfikacji budżetowej, a w wydatkach  
pieniądze, tam gdzie nie będą w tym roku wykorzystane,  zostały przesunięte na inwestycje drogowe.  
  
Godz. 16.11 doszła Radna p. W.Mindykowska 
 
Wójt Gminy poinformował, że wczoraj zostały rozstrzygnięte  cztery przetargi na realizację zadań  
inwestycyjnych: chodniki Pinczyn centrum jedna i droga strona w kostce,  Radziejewo,  Borzechowo, 
Mały Bukowiec,  centrum Zblewa przy biedronce, ul.Kościerska  i szukamy jak najwięcej  środków, aby 
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nie zabrakło finansów na realizację  tych inwestycji,  bo zawsze jakiś temat dodatkowy się urodzi. Po 
co pieniądze mają zostać, jeśli je można przesunąć i zrealizować  inwestycje jak się należy. 
 
Godz. 16.12 doszła Radna p.S. Cherek 
 
Radny p.J. Schűtzmann zapytał, jaka to będzie kwota? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że 193.000zł. 
Wójt Gminy dodał że załamanie pogody nastąpi po  20 listopada  i firmy się zadeklarowały, że do 20 
listopada te inwestycje będą zrealizowane. Nie wiem, czy tak będzie, jednak te firmy powiedziały,  że 
do 20 listopada to będzie zrealizowane. Przyjdą po dwie, trzy brygady.  Pan  Andrzej Tworek  jedną 
brygadę da na Pinczyn, a druga brygada ma dokończyć chodnik Pinczyn – Zblewo, który tak mozolnie 
idzie.   Działania mają być intensywne od poniedziałku i efekt ma być widoczny po dwóch tygodniach.   
Radny p.S.Fojut zauważył, że ul. Kościerska, ulica  w Pinczynie to są  drogi  powiatowe, wojewódzkie   
i zapytał, czy nikt się do nas nie dokłada do tych chodników itd? 
Wójt Gminy odpowiedział, że się wszyscy dokładają, to jest na takiej zasadzie odnośnie powiatu to 
mówiłem że  kostka  na Kleszczewo –Semlin jest, leży u sołtysa, odnośnie  schetynówki to mówiłem 
nie raz i nie dwa, że ma być ujęta w budżecie i ta schetynówka  ul.Szkolna w Borzechowie, to jest 
potężna inwestycja, żeby ją zrealizować. Ja tego nie popuszczę,  w żadnym wypadku, tym bardziej że 
w Kaliskach są realizowane  inwestycje, bo ktoś ma lepsze podejście do tego.  Tutaj  muszą się 
dołożyć i to będzie miało miejsce.  Odnośnie dróg wojewódzkich to uchwałą Rady miały być 
przekazane finanse na województwo i to jest pierwszy akces. Robimy jeden odcinek najgorszy do 
p.Jurka Frischmuta, bo ludzie na to patrzyć nie mogą. Chcemy tylko ten odcinek pokazać a potem w 
planach strategicznych Województwo ma to ująć. Myślę, że to ujmą, ja z nimi rozmawiałem i wiem, że 
chcą w tym uczestniczyć. Natomiast ja chcę pokazać w jakiej konwencji ma to się odbywać.   Do tej 
pory Województwo nigdy do niczego się nie dokładało, jak już to gminy robiły we własnym zakresie w 
100%, nawet krzaków nie chcą wyciąć jeśli chodzi o dokładanie.  Powiat jak się dokłada to  daje 
kostkę, a to jest 15% kosztów i to  jest współpraca na niewielkim poziomie.  Jak się uda uzyskać 
schetynówę w powiecie we współpracy to będzie sukces niesamowity.  
Radny p.J.Czubek zapytał, czy  nie można porozmawiać o przedłużeniu chodnika do restauracji K2? 
Wójt Gminy odpowiedział, że w przyszłym roku na wiosnę to będzie robione. 
Radny p.S. Fojut zapytał jaki był  kosztorys na ul. Kościelną i ile to  kosztowało? 
Wójt Gminy odpowiedział, że według schematu to  miało wyjść  300.000zł łącznie z chodnikiem, 
łącznie z asfaltem itd.  Grys, który był tutaj wyrzucony i poszedł w kanały to jest około 100.000zł , a my 
całą Kościelną wylaliśmy za 180.000zł  ze wszystkim. Ten grys to były pieniądze wyrzucone w błoto.    
Chodniki, które były zrealizowane  są o połowę tańsze niż w innych iksińskich  miejscowościach i  
mogę przykłady zaraz podawać.   To razem wyszło  około 400.000zł  i jest to  koszt adekwatny, bo to 
było w  ramach przetargu,  były wybierane najtańsze oferty. To nie było na zasadzie zapytania o cenę, 
taka procedura była tylko w jednym przypadku.   Chodziło nam o to aby było jak najtaniej. Co do 
jakości to mam pewne wątpliwości i będą pewne rzeczy uzgadnianie i poprawiane.  To jest już w gestii 
wykonawców i płacić  więcej nie zamierzamy. Efekt jest  niesamowity i koszt do tego co zostało 
zrobione niewielki.  
Radny p.S.Fojut zapytał, czy razem z chodnikami kosztowało to 400.000zł? 
Wójt Gminy potwierdził, że około 420.000zł, wylanie  asfaltu kosztowało  40zł za 1m2. Kiedyś te 
koszty wychodziły troszeczkę inaczej, o czym nie będę mówił.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ten kredyt który wzięliśmy  nie będzie cały wykorzystany? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że będzie  w całości 1.600.000zł wykorzystany. 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że w projekcie uchwały jest deficyt budżetu gminy w wysokości 
1.297.000zł  
Pani Skarbnik odpowiedziała, że to  jest deficyt, który się liczy przychody, dochody, wydatki, rozchody, 
bo oprócz dochodów są jeszcze przychody. Oprócz  wydatków są jeszcze rozchody, czyli spłaty 
kredytów.  Sam  deficyt: dochody minus rozchody to jest 1.200.000zł i jeszcze jak dodamy przychody? 
Przewodniczący Rady  Gminy zapytał, czyli żadnego nowego kredytu nie bierzemy? 
Pani Skarbnik odpowiedziała że nie, że te 1.600.000zł będzie całe wykorzystane. 
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Przewodniczący Rady Gminy odnośnie chodnika przy ul.Kościelnej  powiedział, że ten efekt który 
żeśmy uzyskali, otrzymali  od firmy jako wszyscy mieszkańcy to  jest  naprawdę efektem powalającym. 
Teraz należy tylko żywić nadzieję i robić wszystko żeby mieszkańcy, szczególnie tam gdzie są te 
krzaczki posadzone, żeby o to zadbali. 
Radny p.S. Fojut zapytał dlaczego ta zieleń została, bo przecież wiadomo że jeśli jest tam 10 cm 
zieleni to  mieszkaniec nie jest zobowiązany do utrzymywania tego chodnika.  O tym się już mówiło od 
dawna, tak samo jest z odśnieżaniem i utrzymaniem chodnika.  Moim zdaniem to tu się poszło 
mieszkańcom na rękę, bo trzeba  było rozbić do samej granicy posesji i wtedy jest obowiązek 
mieszkańca, żeby ten chodnik na swoim odcinku utrzymywał. U mnie w sołectwie jest też tak, że są 
ludzie tacy, co nie odśnieżą  a mają 20 cm między płotem a chodnikiem pasek zieleni 
Wójt Gminy poinformował, że została zrobiona taka akcja czyszczenia chodników, w  którą się też 
zaangażowałem i proszę mi wierzyć, wszyscy mieszkańcy powychodzili i robili z Wójtem i sprzątali, 
gdyż tak się cieszyli. Nie sądzę, żeby to było zaprzepaszczone, myślę że to będzie pilnowane.  Bardzo 
się cieszą mieszkańcy ulicy i dziękują i Radnym, wójtowi i całemu Urzędowi, że coś takiego powstało, 
że w końcu jest dobrze, bo tyle larum było odnośnie  tego grysu i to trzeba było uporządkować i to 
zostało uporządkowane.  To co mogliśmy to zrobiliśmy, nawet murki opryskaliśmy aby dopasować do 
scenariusza, aby zrobić to kompleksowo. Tak będziemy w poszczególnych miesiącach robić 
inwestycje. To będzie  dotyczyło Pinczyna, gdzie w poniedziałek wchodzi p.Andrzej Tworek. Trzeba to 
też przypilnować, aby żadnych negatywnych niusów nie było i w innych miejscowościach tak samo. 
Ustaliliśmy już w Radziejewie, w Borzechowie i w  innych miejscowościach. W przyszłym roku w 
Karolewie też.  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że taki chodnik właśnie inny jakiś,  taki  bardziej ładny niech 
jest, zobaczymy. Na Zachodzie to  jest powszechne, że tak wyglądają chodniki z elementami zieleni, z 
zatoczkami. Należy żywić nadzieję, że mieszkańcy o to zadbają.  
Radny p.S.Fojut  stwierdził, że  takie są fakty u niego w sołectwie.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
Za jej podjęciem głosowało 10 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XV/80/2015 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. w załączeniu do  niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.4 
Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027. 
Pani Skarbnik poinformowała, że w  wieloletniej prognozie finansowej nic się nie zmienia, zostały tylko 
dopisane trzy przedsięwzięcia z realizacją na 2015-2016r.:  

1) „Przebudowa pasa drogowego drogi wojewódzkiej – ul. Kościerskiej w miejscowości 
Zblewo” z terminem realizacji 2015-2016 na kwotę 70.000zł, 

2) „Przebudowa pasa drogowego drogi powiatowej – ul. Główna w Pinczynie, gmina Zblewo” 
z terminem realizacji 2015-2016 na kwotę 160.000z, 

3) „Budowa drogi gminnej Semlin –Semlinek nr 210022G na odcinku 129mb w miejscowości 
Semlin” z terminem realizacji 2015-2016 na kwotę 50.000zł. 

Pani Skarbnik dodała, że są  to zadania realizowane na przełomie roku i płatne  w przyszłym roku. 
Radny p.S. Fojut zapytał, czy droga Semlin – Semlinek będzie  jeszcze dalej robiona? 
Wójt  Gminy odpowiedział, że tak. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały  
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 
Uchwała Nr XV/81/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027 w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.5 
Opinia Rady w sprawie powstania województwa środkowopomorskiego.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Związku Gmin Pomorskich odnośnie ustosunkowania się 
do kwestii dotyczącej powstania województwa środkowopomorskiego. Pismo w załączeniu do 
niniejszego protokołu.  
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Radny p.K.Niemczyk poinformował, że chodzi o to, że z Gdańska do Szczecina jest kawałek drogi i 
kiedyś było to środkowe województwo i w tym kierunku ma to iść. Prawo i Sprawiedliwość, a w ogóle 
mieszkańcy chcą, żeby powstało to środkowopomorskie województwo.  Z tym się wiąże wymiana 
dowodów rejestracyjnych i innych rzeczy.  Dla naszej gminy jest to z tym związane, że jeżeli 
powstanie nowe województwo to w tych gminach, których to dotyczy będą nowe wybory do rad gmin, 
rad powiatów i sejmików. W tych trzech województwach, czyli w dwóch starych i nowym będą wybory. 
Radny p.M. Jankowski zapytał jakie zagrożenia  ekonomiczne wiążą się z tym typowo dla naszej 
gminy ? 
Radny p.K.Niemczyk  odpowiedział, że na pewno wybory samorządowe w tych trzech województwach 
będą musiały się odbyć.  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Związek Gmin Pomorskich za wcześnie się z tym 
pytaniem wyrwał nie czekając na jakieś formalne działania. Prawo i Sprawiedliwość zapowiedziało coś 
takiego.  
Radny p.S  Fojut poinformował, że tamci mieszkańcy powinni się na ten temat wypowiedzieć, my 
swoje województwo mamy.   
Radny p.J.Czubek zauważył, że będzie problem z dotacjami, będą musiały odbyć się wybory do 
samorządu wojewódzkiego. 
Pan Sekretarz poinformował, że gdyby np. Warszawa została odłączona  podobnie jak Praga to już 
nigdy by nie mogła korzystać ze środków unijnych, gdyby Warszawa była samym województwem, o 
którym się mówi dzisiaj. Warszawa jest tak bogata, że generalnie by nie sięgnęła po żadną  złotówkę. 
Już dzisiaj  ma obcięte dotacje, bo oddziaływuje  na całe województwo.    
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że my nie mamy żadnego prawa się wypowiadać  na temat 
powstawania, czy nie powstawania województwa środkowopomorskiego. O tym mają prawo się 
wypowiadać mieszkańcy tamtych terenów. 
Radny p.S. Fojut zauważył, że opinię swoją możemy wyrazić. 
Radny p.J. Czubek potwierdził, że opinię  możemy wyrazić. 
Radny p.K.Niemczyk powiedział, że patrząc z perspektywy  mieszkańców, gdy byśmy mieli daleko 
jeździć, to może mieszkańcy chcą zmian. 
Radny p.S. Fojut stwierdził,  że jest przeciwny utworzeniu województwa środkowopomorskiego. 
Przystąpiono do głosowania. 
Za powstaniem województwa środkowopomorskiego nikt nie głosował, przeciw powstaniu tego 
województwa głosowało 10 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 
  
Ad.6 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 16.37, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XV sesję 
Rady Gminy Zblewo . 
 
Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona: „ XV sesja – 05.11.2015r”. 
 
 
Protokółowała 
A.Zalewska             Przewodniczący Rady Gminy  
 
        Leszek Burczyk  
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